
Kommunstyrelsen – yrkanden och yttranden 
Om reservation eller särskilt yttrande anmäls på mötet är motiveringen enligt nedan såvida inte förändringar inkommer 

 

Ärande 3 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 4 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 5 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 6 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 7 

Ärendet gör anspråk på att vara ett paket av förbättringar för bostadsbyggande på landsbygden, men 

genomgående är ärendet precis tvärtom. Ärendet kan bara sammanfattas som att syfta till att minska 

byggandet på landsbygden för att istället försöka styra byggandet till prioriterade tätorter. Det är något 

orwellskt i kommunikativ mening.  

 

Det är inget fel att försöka utöka bostadsbyggandet i de prioriterade tätorterna, men att kalla tätorterna 

Björklinge och Storvreta för landsbygd är knappast ärlig kommunikation. Undertecknad ser gärna att 

Uppsala kommun underlättar för byggande i tätorterna, men också på landsbygden, bland annat genom att 

stärka äganderätten och minska byråkratiskt krångel. Den stora fördelen med att bygga på landsbygden är 

uppenbart att man slipper vara en del av ”femårsplanen” och andra ”planer” som ska detaljregleras av 

kommunen. I ärendet framgår även att byråkratin verkar anses vara ett skäl till att byggandet i tätorterna 

vissa tätorter är litet. 

 

Om man vill att detta ska vara ett program för landsbygden behöver frågor adresseras som berör 

byggandet utanför detaljplanerat område. Det handlar om regelförenklingar i bygglovsprocessen, 

kompentenshöjning hos bygglovsavdelningen för att bättre förstå branschpraxis för småhusbyggande 

istället för att krångla med krav på kompletteringar på sådant som är självklarheter, snabbare 

handläggning, söka minska kommunens direkta kostnadsöverföring på byggande genom avgifter, dialog 

med lantmäteriet om hur avstyckningsprocessen kan bli snabbare, överlag bidra till att byråkratitiden inför 

en byggstart minskas osv.  

 

”Handläggningstiden räknas från att den formella ansökan kommit in till Lantmäteriet. I handläggningstiden inkluderas 

väntan på att en handläggare tilldelas ärendet och tiden det tar att handlägga ärendet. Observera att det dröjer 2-3 månader 

innan du blir kontaktad av en handläggare. Vi beklagar att du får vänta och arbetar för att köerna ska minska.” Såhär 

har det sett ut på lantmäteriet i många års tid nu, vilket inte underlättar för småhusbyggande. Citatet är från lantmäteriets 

hemsida om lantmäteriförrättningars handläggningstider. 

 

Mycket av poängen med att köpa egen mark under utomplansbestämmelser är friheten att så långt det går 

slippa den kommunala byråkratin och att det är den starkaste äganderättsformen som finns i Sverige vad 

gäller bostad. För denna målgrupp saknas väsentliga åtgärder i denna beslutshandling. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar undertecknad  



Att Therez Almerfors yrkande från kommunstyrelsens arbetsutskott bifalls 

Att förslag på åtgärder som underlättar för byggande på landsbygden utanför de prioriterade tätorterna 

presenteras för kommunstyrelsen under hösten 2021 

 

Ärande 8 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 9 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 10 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 11 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 12 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 13 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 14 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 15 

Det här är i grund och botten symbolpolitik. Naturligtvis ställer sig samtliga i styrelsen bakom 

symbolhandlingen, men det går inte att låta bli att ändå lämna en brasklapp. Det är nämligen så att de få 

konkreta saker som man lyfter fram som åtgärder i symbolikens anda är sådant som antingen redan görs 

eller som inte konkret förändrar det som redan är nuläget. Det är ingen hemlighet att demokratin behöver 

stärkas i tider av polarisering och att det är ett stort ansvar på styret att vara lyhörd inför sådan kritik som 

riskerar att minska legitimiteten i det demokratiska systemet. Några konkreta saker har avhandlats under 

det senaste kalenderåret som har varit väldigt konkreta, men som styret deklarationen till trots varit totalt 

ointresserade av. Här är några exempel: underlätta för nya partier att delta i valsystemet genom att låta de 

mot en avgift samdistribuera sina valsedlar tillsammans med de redan etablerade partierna i 

kommunfullmäktige, principen om att högsta beslutande organ är just det istället för att en majoritet i 

samma organ måste hävda sin rätt via förvaltningsrätten i principiellt tunga ärenden såsom lokalisering av 

framtida konstmuséum och förslag om att kommunstyrelsens beredning av motioner i 

kommunfullmäktige skärps upp för att följa lagkravet vad gäller tid. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar undertecknad  

Att ärendet bifalls med ett särskilt yttrande enligt ovan 

 

Ärande 16 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 17 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 



Ärande 18 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 19 

Det är viktigt att söka möjligheter till att stötta synnerligen värdefullt näringsliv och samhällsservice genom 

denna pandemi extra mycket samt att i allmänhet stötta näringslivet. Alkoholservering tillhör inte de 

synnerligt viktiga näringsgrenarna i Uppsala kommun varför det inte är rimligt att särskilt stötta just denna 

genom att frångå principen om självkostnad för tillsyn av alkohol i Uppsala kommun. Däremot har många 

företag det svårt i allmänhet, vilket inkluderar alkoholserverande företag, varför det är lämpligt att bifalla 

de förslag som i största allmänhet syftar till att stötta näringslivet i Uppsala som straffats av försämrad 

genomströmning av Uppsalabor under pandemin och likaså närapå utebliven turismgenomströmning. De 

breda organisationerna i Uppsala som Uppsala citysamverkan, destination Uppsala, nyföretagarcentrum, 

Connect och Drivhuset har definitivt nytta av ett kommunalt stöd för att kunna förstärka sin verksamhet. 

 

Eftersom undertecknads förslag på beslut i kommunstyrelsen och kommunfullmäktige innebär mindre 

kostnader för kommunen är undertecknad öppen för förslag på var dessa medel istället används på bästa 

sätt för att stötta näringslivet såsom sänkta tillsynsavgifter för livsmedelshantering, förstärka extrabelastade 

kommunfinansierade verksamheter eller sådana åtgärder som både stöttar det lokala näringslivet och 

förbättrar miljön såsom sänkta avgifter för miljöförbättrande åtgärder som att modernisera 

avloppsanläggningar med mera. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar undertecknad  

Att bifalla beslutsförslagen 5-9 

Att avslå beslutsförslagen 1-4 

 

Ärande 20 

Ärendet är i grunden bra med satsningar på att göra det mer attraktivt att spendera sin semester hemma i 

Uppsala när det sannolikt finns en förstärkt efterfrågan på just detta under coronapandemins sannolika 

slutskede. De förslag Fredrik Ahlstedt i kommunstyrelsens arbetsutskott lyfter fram gör ärendet ännu 

bättre varför dessa föreslås bifall. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar undertecknad  

Att ärendet bifalls med Fredrik Ahlstedt tilläggs- och ändringsyrkanden 

 

Ärande 21 

Kameraövervakning på skolor behövs numera för att kunna underlätta det polisiära arbete när brott sker 

på våra skolor samt avskräcka de som bara vill begå brott utan förhöjd risk att stå till svars för dem. 

Idealet är såklart alltid att brott inte ska ske, men eftersom det är så vanligt numera på våra skolor måste 

åtgärder vidtas. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar undertecknad  

Att ärendet bifalls med Fredrik Ahlstedts tilläggs- och ändringsyrkanden 

 

Ärande 22 

Undertecknad förordar att verksamheten är kvar på Uppsala slott utan väsentliga kostnadshöjande inslag 

eller volymmässig tillbyggnad som förstör slottsmiljön som är en del av vårt kulturarv.  

 

Med anledning av ovanstående yrkar undertecknad  

Att bifalla beslutsförslagen 4 och 7 



Att avslå beslutsförslagen 1-3, 5-6 och 8 

Att inte lokalisera en nysatsning på konstmuseum med utvändiga ombyggnationer på Uppsala slott. 

 

Ärande 23 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 24 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 25 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 26 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 27 

Undertecknad tillsammans med Sverigedemokraterna förordade vid den senaste stora revideringen av 

arvodesreglerna förändringar som liknar motionens intentioner. Vid de tillfällena hade Vänsterpartiet och 

Sverigedemokraterna med undertecknad samsyn i inriktningen att arvodena behöver justeras ner, även om 

det inte mynnade ut i gemensamma yrkanden. Undertecknad har inte ändrat uppfattning vad gäller 

inriktning och förordar därför det yrkande som prövades 2018 om att sänka kommunalrådsarvodena till 

75% av inkomstbasbelopp. I monetära termer per 2021 innebär det att kommunalrådsarvodet sänks från 

70 000 kronor till 51 000 kr. Det innebär också en annan indexering än den nuvarande som därmed blir 

mer följsam inför den allmänna inkomstutvecklingen istället för riksdagsarvodena som under de senaste 

30 åren haft en avsevärt mer offensiv utveckling. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar undertecknad  

Att i första hand fastställa kommunalrådsarvode heltid till 75 procent av inkomstbasbelopp. 

Att i andra hand bifalla Vänsterpartiets motion. 

Samt  

Att bifalla Fredrik Ahlstedts med fleras yrkande i kommunstyrelsens arbetsutskott 

 

Ärande 28 

Motionären efterlyser en utredning som inte har genomförts genom kommunstyrelsens besvarande. 

Därmed bör motionen bifalls om man delar intentionen att höja omgivandeupplevelsen av s:t Eriks torg. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar undertecknad  

Motionen bifalls med tillägg om att utredningen inte avser parkeringsplatserna för allmänheten 

 

Ärande 29 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 30 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 31 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 32 



Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 

 

Ärande 33 

Inget yttrande eller yrkande att föranmäla 


